

銘傳大學教育暨應用語文學院應用英語學系 國際商務與觀光學群、英語溝通與教學學群 必
選修科目表(106 學年度入學適用)

Ming Chuan University Department of Applied English Course Outline for all students entering in
2017 (Undergraduate program)

校定必修、院定必修 School, College		年級 year	學分數 credit
校定必修 學分 School Required	校定必修學分 School Required		8
	中國文學鑑賞與創作(一) Chinese Literature: Appreciation And Creative Writing I	1	2
	中國文學鑑賞與創作(二) Chinese Literature: Appreciation And Creative Writing II	1	2
	資訊科技：辦公室應用 Applied Information Technology：Office Software	1	2
	資訊科技：資料處理 Applied Information Technology：Data Processing	1	2
	體育 (壹)~(陸) Physical Education (1)~(6)	1~3	0
	服務學習 Service and Learning	1~4	0
院定必修 College Required	院定必修 College Required		5
	職場倫理與國際禮儀(英) International Etiquette	2	2
	跨文化溝通 Cross-Culture Communication	3	3

通識課程 General Education (12 學分)	年級 year	學分數 credit
	社會科學類 Social Sciences	
	心理學(英) Psychology	3
	管理學(英) Management	3
	社會學(英) Sociology	3
	政治學(英) Politics	3
	經濟學(英) Economics	3
	法律概論(英) Introduction to Law	3
	社會科學專題 Special Topics on Social Science	3
人文學科類 Humanity & Arts		
	短篇小說選讀(英) Selected Short Stories of The World	3
	中國文學概論(英) Introduction to Chinese Literature	3
	現代中國專題(英) Special Topics on Modern China	3
	中國文化概論(英) Introduction to Chinese Culture	3
	藝術專題 Special Topics on Arts	3
	世界文學概論(英) Introduction to World Literature	3
	西洋藝術賞析(英) Understanding Art	3
	人文專題(英) Special Topics on Humanities	3
	歷史文化與社會變遷 Chinese History and Culture	3
自然科學類 Natural Sciences & Mathematics		
	生物學 Biology	3
	物理學 Physics	3
	化學 Chemistry	3
	微積分(英) Calculus	3
	會計學(英) Accounting	3
	科學導論(英) Introduction to Science	3
	環境議題研究(英) Environmental Dynamics	3
	海洋生物學(英) Marine Biology	3
	自然科學專題 Special Topics on Science	3

統計學(英) Statistics	3
跨領域通識類 Cross Field General Education Category	
領導與統馭(英) Leadership	3
中級華語(一)(英) Intermediate Mandarin Conversation I	3
中級華語(二)(英) Intermediate Mandarin Conversation II	3
人類演化論(英) Human Evolution	3
教育心理學(英) Educational Psychology	3
應用語言學(英) Applied Linguistics	3
談判專題(英) Special Topics on Negotiation	3
國際專題(英) Special Topics on International Relations	3
兩岸專題(英) Special Topics on Cross-strait	3
環保經濟 The Economics of Environmental Pollution	3
亞洲專題(英) Special Topics on Asia Pacific	3
全球化專題 Special Topics on Globalization	3

系定必修 DAE Required Courses		年級 year	學分數 credit
系定必修 DAE Required Courses	系定必修 DAE Required Courses		56
	英語情境會話(1) English Oral Communication I	1	2
	英語情境會話(2) English Oral Communication II	1	2
	英語聽力(1) English Listening I	1	1
	英語聽力(2) English Listening II	1	1
	英文寫作(1) English Writing I	1	2
	英文寫作(2) English Writing II	1	2
	英文閱讀(1) English Reading I	1	2
	英文閱讀(2) English Reading II	1	2
	英文文法 Fundamentals of Grammar	1	2
	英語句法結構 Sentence Structure of English	1	2
	文學入門 Intro. to Literature	1	2
	西洋文學概論 Intro. to Western Lit.	1	2
	英語進階會話(1) English Oral Communication III	2	2
	英語進階會話(2) English Oral Communication IV	2	2
	英語聽力(3) English Listening III	2	1
	英語聽力(4) English Listening IV	2	1
	英文寫作(3) English Writing III	2	2
	英文寫作(4) English Writing IV	2	2
	商務溝通(1) Business Communication I	2	2
	商務溝通(2) Business Communication II	2	2
	語言學導論(1) Introduction to Linguistics I	2	2
	英國文學導論 Intro. to British Lit.	2	2
	公眾演說(1) Public Speaking I	3	2
	公眾演說(2) Public Speaking II	3	2
	研究方法 Research Method	3	2
	中英翻譯 1 Intro. to translation	3	2
	中英翻譯 2 Translation	3	2
	專題寫作(1) Special Topic Report Writing I	3	2
	專題寫作(2) Special Topic Report Writing II	4	2
專題報導 Special Topic Reports	4	2	

系專業學群課程 Module Courses –

國際商務與觀光學群: International Business and Tourism Module (~4 上)	Year	下	Credit
經貿英文 English for Economics and Trade	2	上	2
會展英文 English for Meetings, incentives, conferencing and exhibitions	2	下	2
旅行業經營學 Travel Agency Management	2	下	3
企業管理 Business Management	3	上	3
領隊導遊實務 Tour Manager Practice	3	上	2
國際行銷 International Marketing	3	下	3
觀光英語 English for Tourism	3	下	2
商務寫作 Business Writing	3	下	2
文創事業管理專題 Case Studies of Cultural and Creative Industry	4	上	3
共計			22

英語溝通與教學: Communication and Teaching Module (~4 上)	Year 上	下	Credit
英語教學理論與方法 Intro. to TESL Theories and Methodology	2	上	2
教學媒體製作與應用 Production & Application of Instructional Media	2	下	2
國際時事英文 English Through Current Events	2	下	2
溝通與領導 Communication & Leadership	3	上	2
第二語言習得 Second Language Acquisition	3	下	3
談判英文 English for Negotiation	3	下	2
英語系國家文化分析 Cultural Analyses of English Countries	3	下	2
逐步口譯 (門檻 TOEIC 730 須先通過) Oral Interpretation	3	下	2
英語試題設計及評量 TESOL Test Design and Assessment	3	上	3
專業翻譯 Professional Translation	4	上	2
共計			22

系共同選修 Common Elective Courses (23 學分)	年級 year	學分數 credit
英語發音練習 English Pronunciation Practice	1 下	2
聖經文學 Intro. to Bible Lit.	1 上	2
英語語言史 History of the English Language	1 上	2
西方通俗文化 Western Popular Culture	1 上	2
新聞英語 English for Journalism	1 下	2
第二外國語 (1) 2 nd Foreign Language I	1 下	2
兒童英語教學 Teaching Children English	1 下	2
英文修辭學 English Rhetoric	2 上	2
語言學導論(2) Introduction to Linguistics II	2 上	2
英語語音學 English Phonetics	2 上	2
第二外國語(2) 2 nd Foreign Language II	2 上	2
青少年文學 Intro. to Young Adult Lit.	2 下	2
英詩 English Poetry	2 下	2
海外研習 Overseas Studies	2 下	2
英語發音教學 Teaching of English Phonetics	2 下	2
會展實務專題 Special Topics on Meetings, incentives, conferencing and exhibitions	3 上	2
文學作品選讀 Selected Literature Works	3 上	2
電影文學 Film Literature	3 上	3
戲劇 (1) Drama I	3 上	2
戲劇 (2) Drama II	3 下	2
英文閱讀教學 Teaching of English Reading	3 上	2
英文寫作教學 Teaching of English Writing	3 下	2
美國文學 American Lit.	3 下	2
莎士比亞 Shakespeare	3 下	2
專題口譯 Interpretation of Special Topics	4 上	2
聽講教學 Teaching Listening & Speaking	4 上	2
高階應用英語實習 Advanced English Practice	4 上	0
航運英語 English for Shipping and Transportation	4 上	2
企業實習 Practicum	4 上	3
企業進階實習 Advanced Practicum	4 下	3
職場實務專題 Special Topics on Working Place	4 下	3
專業英文專題 Special Topics on ESP	4 下	3
現當代作家研究 Research of Modern Writers	4 下	2
學習策略 Learning Strategies	4 下	2
語言教學實習 TESL Practicum	4 下	6

總畢業學分 Total Required credits	校定必修學分：8 School required:8	通識學分：12 General Education:12	專業必修學分：61(含院必修) College and DAE required:63	專業選修學 分：47 Elective credits:45
博碩士論文學 分數:0	承認外系學分數：19 , non-DAE Course Credits: 19			
Graduation Requirements : 修業規定：	<ol style="list-style-type: none"> 1. When students are in their second year, they are assigned to professional tracks on the basis of choice as well as their academic and ethical performance and start to take required courses of their assigned tracks. 2. The minimum credits required for each track of professional courses are as follows: a. International Business and Tourism Module: 9 courses 22 credits for required courses. b. English Communication and Teaching Module: 10 courses (22 credits) for required courses. (Rules 3~16 can be applied to students who entered MCU prior to and including 104 Academic Year.) 3. Overseas study: Students taking an MCU overseas study program can get 2 credits, which can be counted toward total graduation credits. Students taking a non-MCU program are not qualified to get the credits unless they get consent from DAE's curriculum committee. 4. Students of a certain professional track get to take its courses first. DAE may choose not to provide additional classes for students of other tracks. 5. Additional course credits in teacher education program cannot be counted into the total number of credits required for obtaining a Bachelor's degree. 6. In accordance with the General Provisions for Study, undergraduate students need to satisfactorily complete Service Learning, reach the basic competencies of English, Information Technology, Chinese, and Sports set by the university, and pass the test that measure students' core competencies set by their department in order to graduate. 7. Students who entered in and since 2016 Academic Year need to complete at least 12 General Education course credits before graduation; it should include at least one subject from "Social Sciences", one subject from "Natural Sciences & Mathematics", one subjects from "Humanity & Arts", one subject from "Cross Field General Education Category", one subject from " free selective". Only 12 course credits will be counted toward graduation. Additional course credits earned in General Education courses are not counted toward graduation. 8. Recently added elective courses on this course curriculum can be counted toward total graduation credits by students who entered the university prior to the 2015 academic year. 9. The university-required course credits are 8. Additionally earned credits will not be counted toward total graduation credits. 10. Courses taken by students who take their mother languages as a second foreign language will not be counted as their graduation credits. 11. Students who meet the following requirements are qualified for graduation. a. Take the preliminary GEPT at the high intermediate level or other equivalent tests and pass the test. b. Finish the senior thesis and pass the oral defense. c. Meet the requirements of basic professional skills in order to graduate. 12. The course of "Advanced English Practice" is an 18-week course. 13. Courses set up by School of Education and Applied Languages can be regarded as DAE professional elective courses under the approval of the department chair. Courses from other schools can also be regarded as DAE elective courses under the approval of the department chair with a limitation of at most 19 course credits. 14. Students can choose courses from DAE Master Program and the courses can be regarded as their graduation credits under the approval of the department chair. 15. If students cannot meet the requirement for graduation owing to the reason that some courses are delivered, the department chair can assign other courses as substitutes. 16. When retaking the required course, students can choose those which are with the same course name or the same course content as substitutes under the approval of the department chair. These courses can be regarded as their graduation credits. 17. Students are not allowed to take Listening 2 (Subject No. 42169) if they did not pass Listening 1 (Subject No. 42164) or fail to provide the proof of a satisfactory English proficiency (i.e. TOEIC 700 or equivalent) before the coming semester starts. 18. Students are not allowed to take Reading 2 (Subject No. 42171) if they did not pass 			

Reading 1 (Subject No. 42166) or fail to provide the proof of a satisfactory English proficiency (i.e. TOEIC 700 or equivalent) before the coming semester starts.

19. Students are not allowed to take Listening 3 (Subject No. 42520) if they did not pass Listening 2 (Subject No. 42169) or fail to provide the proof of a satisfactory English proficiency (i.e. TOEIC 700 or equivalent) before the coming semester starts.

20. Students are not allowed to take Listening 4 (Subject No. 42528) if they did not pass Listening 3 (Subject No. 42520) or fail to provide the proof of a satisfactory English proficiency (i.e. TOEIC 700 or equivalent) before the coming semester starts.

- 一、二年級起開始修讀專業學群課程。
- 二、專業學群課程需依規定修完該學群所有學分始得畢業。國際商務與觀光學群專業必修 9 門共 22 學分。英語溝通與教學學群專業必修 10 門 22 學分。
- 三、「海外研習」課程，需為本校(系)所舉辦的海外研習交流活動。其他非本校舉辦的海外研習交流活動，需經本系課程委員會，方可認抵。
- 四、各學群課程以該組學生優先選課，並不加開同一課程。
- 五、學生自行多修教育學程課程學分不予計算至畢業學分。
- 六、依本校學則規定，大學部學生需通過「服務學習」、「英語能力」、「資訊能力」、「中文能力」、「運動能力」及「專業基本能力」檢定，始得畢業。
- 七、應英系 105 學年度入學生須於四年內修畢校定必修之通識課程，課程科目比照國際學院外籍生修課規定辦理。四大學科共 12 學分；社會科學類至少選修 1 科，自然科學類至少選修 1 科，人文學科至少選修 1 科，跨領域通識學科至少選修 1 科。畢業學分只承認 12 學分的通識課程，多修習之通識課程學分，不列入畢業學分。與本系必選修科目相似或相同課程，不承認為通識學分。
- 八、本系必選修科目表之選修課程，可追溯至 105 學年度以前入學學生適用。
- 九、校定必修學分為 8 學分，多修之學分不予計算至畢業學分。
- 十、學生不得修自己母語為第二外國語，此規定並追溯至 105 學年度以前入學學生適用。
- 十一、本系專業基本能力檢定為通過全民英檢中高級初試或其它同等級國際知名英語能力檢定考試（如托福、多益、雅思等）及完成畢業論文並通過口試審核。
- 十二、「高階應用英語實習」課程授課期間為 18 週。
- 十三、學生選修教語院開設之學分學程內的課程可視為本系專業選修；學生若選修非教語院之專業課程，須經系主任同意後，方可列為外系選修學分。學生修習外系課程本系最多列計 19 學分於畢業學分內。此規定並追溯至 105 學年度以前入學學生適用。
- 十四、學生選修本系碩士班課程，經系主任同意後，可視為本系專業選修，其學分數得列計於畢業學分內。此規定並追溯至 105 學年度以前入學學生適用。
- 十五、各課群中之課程若因故無法順利開課或其它因素，導致學生無法順利畢業時，得由系主任視個別情況，指定其他科目取代。此規定並追溯至 105 學年度以前入學學生適用。
- 十六、需重補修本系專業必修或學群必修課程者，經主任同意後可修其他學系相同科目名稱或授課內容相同之課程，並可列入畢業學分。此規定並追溯至 105 學年度以前入學學生適用。
- 十七、英文聽力(2)(科目代號 42169)-先修及格英文聽力(1)(科目代號 42164)或通過多益 700 分或其它同等級國際知名英語能力檢定考試者始得修習本課程。
- 十八、英文閱讀(2)(科目代號 42171)-先修及格英文閱讀(1)(科目代號 42166)或通過多益 700 分或其它同等級國際知名英語能力檢定考試者始得修習本課程。
- 十九、英文聽力(3)(科目代號 42520)-先修及格英文聽力(2)(科目代號 42169)或通過多益 700 分或其它同等級國際知名英語能力檢定考試者始得修習本課程。
- 二十、英文聽力(4)(科目代號 42528)-先修及格英文聽力(3)(科目代號 42520)或通過多益 700 分或其它同等級國際知名英語能力檢定考試者始得修習本課程。